

ကညီပိတ်မုတ်ကရအလံာ်ဆာဂုဆာဝါဆုကညီဖိခဲလၢာ်
ဖဲကညီမထူရမုာ်နံးပျဲထီၣ်(၇၀)ဝိတဝီ
၂၀၂၀နံၣ်,လါအိကူး-၁၂သီ



တနံးအံးမုာ်ဝဲ ကညီမထူရမုာ်နံးပျဲထီၣ်(၇၀)ဝိတဝီန့ၣ်လီၤ. လၢမထူရမုာ်နံးတနံးအံး ပဟ့ၣ်တၢ်
ယူးယီၣ်ဒီးတၢ်လၢကပီၤဆုကညီဒီးကလုာ်မထူရမုာ်နံးပျဲထီၣ်ပွၤဒိၣ်တဖၣ်အအိၣ်ဒီးဆာဂုဆာဝါဘၣ်မထူရမုာ်နံး
ဖိထၢဖိဒီးကညီဒီးကလုာ်ခိၣ်န့ၣ်သိၣ်န့ၣ်ဒီးထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢာ်လၢမံသုကပျဲဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့,မ
န့ၣ်အိၣ်ကဲ,နၢၤဒုၣ်နၢၤဒါဒီးမလၢကပီၤဘၣ်မထူရမုာ်နံးတနံးအံးလၢသးတဖျၢၣ်ယီၤယုယုန့ၣ်မုာ်ပတၢ်ဆာဂုဆာဝါ
အအိၣ်အအါန့ၣ်လီၤ.

မုာ်နံးတနံးအံး လၢပဝဲကညီဖိတဖၣ်အဂီၢ် မုာ်နံးတနံးလၢ ပတၢ်ကြးသးပုၤနီၣ်ဒီး ပသးပုၤနီၣ်အိၣ် တသ့
ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.မုာ်စံၣ်စိၤန့ၣ်မုာ်နံးတနံးလၢပခိၣ်န့ၣ်လုာ်ဒိၣ်ပွၤဒိၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤကွံာ်အသးသမူလၢထံကီၢ်ဒီးအ
ပုၤကလုာ်အဂီၢ်ဒီးဘၣ်သံဝဲဆျၢၣ်မဲာ်ကဲမဲာ်အယီၤလၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ်မလၢကပီၤက့ၤခိၣ်န့ၣ်လုာ်ဒိၣ်ပွၤဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်
အံးယုာ်ဒီးခိၣ်န့ၣ်သိၣ်န့ၣ်,ထံဖိကီၢ်ဖိလၢအဟ့ၣ်လီၤအသ့ၣ်ထံသးသမူဒ်မထူရမုာ်နံးတနံးအံးလၢကညီတၢ်ပာ်ဆာတၢ်လဲၤကျဲဒီး
တကတီၢ်တဖၣ်အဂီၢ်အလီၢ်အိၣ်လၢပဝဲကညီဒီးတကလုာ်ကဘၣ်ဟံၣ်ဒိၣ်ဟံၣ်ကဲဒီးဟံၣ်လုာ်ဟံၣ်ပွၤအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်စၢ,လၢပပုၤကလုာ်တၢ်ထူၣ်ပျဲဒီးတၢ်သဘျူ အဂီၢ်ပကဘၣ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်တၢ်လၢပအိၣ်ဒီး
ပပုၤကလုာ်ခိၣ်န့ၣ်မထူရမုာ်နံးလၢအဂုာ်ကျဲးစးဂဲၤလိာ်ဒီးဂံၢ်လီၤတၢ်အသ့ၣ်ထံအါတၢ်မးစးထီၣ်လၢတၢ်ပာ်ဆာစးထီၣ်
ဒီးတုၤလၢခဲအံးန့ၣ်လီၤ. မထူရမုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်လုာ်ထီၣ်ကွံာ်အသ့ၣ်ထံသးသမူအံးတမုာ်လၢတၢ်မဆူၣ်ဒီးတၢ်
လုာ်ထီၣ်ကလီၤလဲၤအနီၢ်ကစၢ်ဒဲၣ်အတၢ်ဘၣ်ဘျူးဘၣ်ဖျိၣ်အဂီၢ်ဘၣ်.လုာ်ထီၣ်ဝဲလၢပုၤဒိၣ်တကလုာ်အဂီၢ်အိၣ်
ဒီးတၢ်မုာ်လၢတီၢ်ဟံၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်မုာ်သံဘၣ်ဆၣ်အဖိအလံၤကညီဖိ.စိၤလၢခံသ့ၣ်တဖၣ်ကအိၣ်မုာ်အိၣ်ခုၣ်,အိၣ်
ဘၣ်က့ၤလၢအနီၢ်ကစၢ်ဒဲၣ်အထံအဂီၢ်ဒီး အတၢ်ပတၢ်ဆုၤဒဲၣ်အဖိလၢန့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ဟံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံး တ
လၢထီၣ်ပျဲထီၣ်ဒီးတၢ်ပာ်ဆာအတၢ်လဲၤကျဲအံးတကတၢ်ဒီးဝဲဒဲၣ်ဘၣ်.ဒ်ပုၤတစိၤလဲၤဒီးပုၤတစိၤဟဲဝဲအသိးအလီၢ်
အိၣ်သပုၤကတၢ်လၢပဝဲကညီဖိခဲလၢာ် ပကယီၢ်ထီၣ်သကိး မထူရမုာ်အိၣ်လီၢ်ဒီးဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်က့ၤပုၤကလုာ်
မုာ်ဒါလၢ မထူရမုာ်ဟံၣ်တၢ်ဝဲတဖၣ် ဒီးမၤသကိးတၢ်လၢတၢ်သးဆူၣ်သးဒုတုၤပတုၤသကိးဆူၣ်မၤနၢၤအဖိတၢ်တစု
န့ၣ်မုာ်ပတၢ်ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လိာ်ပသးလၢမုာ်တနံးအံးန့ၣ်လီၤ.

ကညီကလုာ်ဂဲၤဆာထၢၣ်ပာ်ဆာထီၣ်ဒါက့ၤ ဒုၣ်ဒါလၢအအါအသီတဖုအံး ဒ်သိးကဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤ အထံအ
ကီၢ်,တၢ်ထံသိးတုၤသိး,တၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်တၢ်သဘျူ ဒီးနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဒီးပဒီးဆုၤလီၤသးန့ၣ်လီၤ.ကညီဖိအတၢ်ယုထီၣ်
သ့ၣ်တဖၣ်အံး ဒုၣ်ဒါတဟ့ၣ်လီၤဝဲအမဲာ်ညါ ဒုၣ်ဒါသုဒီးဝဲတၢ်ကူၣ်တရံးအသီအကလုာ်ကလုာ် ဒ်သိးကမၤလီၤ
ဖးပပုၤကလုာ်,မၤဟးဂီၢ်ပပုၤကလုာ်ဒီးမၤဆါသ့ၣ်ဆါသးဝဲပကညီကလုာ်လၢနီၢ်ခိၣ်ဒီးနီၢ်သးအံးအိၣ်ဒီးဝဲတုၤမုာ်မ
ဆါတနံးအံးန့ၣ်လီၤ. ဒုၣ်ဒါပယီၤကိးသတြီထီၣ်ဝဲလၢကသ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်လၢထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤဘၣ်ဆၣ်တၢ်
ကိးသတြီဒီး တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤခဲလၢာ် မုာ်ဒဲၣ်တၢ်အယီၤအဘျူ ဒီးတၢ်လံၣ်တၢ်လီၤ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ

တော်တော်တော်ကြီး၊ တော်တော်ယု၊ တော်တော်ဘိဝံသနှင့်ပျက်စိန်ခိန်ဖိခွဲးယာ် ဒီးတော်မာသံမာဝီဖူဖိသဝီဖိလှ အတော်က မှတ်တအိန်နီတမံတဖန် အိန်ဒဲးဝဲလှ ကညီဟိန်ကဝီဒီး ကလုာ်နုာ်ဟိန်ကဝီတဖန်အပူ တုမုာ်မဆါတနံအံ နုာ်လီ. တော်သူာ်ထီၣ်တော်မုာ်တော်ခုာ်တော်လဲကျဲအံတဟဲစိန်နုာ်ကညီဖိလှတော်လှတော်ပျဲဒ်တော်ဂဲလိာ်တုာ်ဝဲ အသိး ဘၣ်အမဲာ်ညါကထီၣ်ကွဲလှတော်ဘၣ်ယိာ်ဘၣ်ဘီဒီးတော်ပျဲတော်ဖုးအလီလှပပျဲကလုာ်ဒီးထံဖိကီဖိတဖန်အ ကီအါမးနုာ်လီ. ဒီဖျိတော်သူာ်ထီၣ်တော်မုာ်တော်ခုာ်အတော်ရဲၣ်တော်ကျဲအံအယိပျဲဒ်ကျိာ်ဒိာ်စ့, ဒီပနံ, ထံဂုာ်ကီ ဂုာ်ကျဲဝဲကွဲာ်တဖန်ဟံးနုာ်တော်ခွဲးတော်ယာ်ဒီးဟဲနုာ်လီယုာ်နီကစာ်တော်ဘၣ်ဘျးဘၣ်ဖျိ, မာဲတော်တကျိာ်တ စ့, တော်မုာ်တော်ဘျးတဖန်အါမးအယိကထီၣ်တော်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဒီးတော်ဆံးလီစ့လီလှပပျဲကလုာ်အတော်ဒိာ်ထီၣ် ထီထီၣ်အဂီၢ်နုာ်လီ.

လၢခံကတၢ် သးအိန်ဒဲးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ကညီဖိခဲလၢာ်လှ, ပကညီတော်ဟံဆါတော်ဂဲလိာ်အံ တဝဲဝဲဒဲးဒဲး ဘၣ်. တော်မုာ်တော်ခုာ်ဒီးတော်သဘျု လှပလိာ်ဘၣ်အါနုာ်ပတဒီးနုာ်ဘၣ်အါဒဲးဘၣ်. စုကဝဲတော်ဒဲးဒိာ်ဒိာ်မုာ်မုာ်တ အိန်ဘၣ်ဆၣ်တော်ဒဲးပျဲလှကျဲအကပကပဒ်သိးပပျဲကလုာ်တဂုာ်ဒီးတဂုာ်, တနုာ်ဒီးတနုာ် ကလီမုာ်လီဖးကွဲာ် ဝဲအဂီၢ်နုာ်လီ. နုာ်ဒါပယီသ့ၣ်တဖန် မုာ်ပျဲလှအစံးကတိတော်သ့ဘၣ်ဆၣ် တမုာ်ပျဲလှအဟံးနုာ်မုာ်ဒါလှ အ တော် စံးတော်ကတိသ့ၣ်တဖန်အဖိခိာ်ဘၣ်. ဟိာ်ခိာ်မုာ်သထြးသထြးဒီး တဲဖျါထီၣ်အဝဲသ့ၣ်အတော်အတော်သီထဲလဲာ် ထဲလဲာ်ဘၣ်ဆၣ် အဝဲသ့ၣ်ပာ်ဖျါထီၣ်ဒဲးအသးထီၣ်လှအမုာ်ပျဲအဂုာ်အဝါဒီးသုးဒဲးကျဲအကျဲသီလှ ကဆိာ် တော်မုာ်နုာ်ကညီကလုာ်ဒီးနုာ်ကလုာ်ထံဖိကီဖိသ့ၣ်တဖန်နုာ်လီ. လှတော်ဂုာ်အံအဖိခိာ် အလီအိန်လှပဝဲကညီ ဖိခဲလၢာ် ပကထီၣ်ယုထီၣ်ဖိးလိာ်ကုာ်ပသး, အိန်ဒီးတော်သူာ်ပုာ်သးဆါ, တော်သးသဒဲးလှအဂုာ်ဒီးတော်ပလီာ်ပဒီပ သးထီၣ်ဒဲးသိးပသ့တကဲထီၣ်တော်မုာ်လှပဒဲးပဒါအဂီၢ်တဂုာ်ဒီးပကမုာ်ပပျဲကလုာ်အဂံာ်အဘါနီၢ်နီၢ်အဂီၢ်နုာ် လီ. ပမုာ်လဲတော်အိန်ဒီးတော်ဟံးကဖိလိာ် ဒဲးတပိာ်တလိာ်ပဒဲးတဒဲးအသိးနုာ် ပတုာ်ဆူပတော်မုာ်အဖိတၢ်တသ့ ဘၣ်အမဲာ်ညါ ပကတုာ်သကိးဆူတော်ဟးဂုာ်ဟးဂီၢ်လဲလၢာ်နုာ်လီ. လှတော်ဂဲလိာ်ဒီးတော်ဟံးဖျိမာ်သကိးတော်အပူ ပဆါဂုာ်ဘၣ်သုလှ မသုကပျဲဒီးတော်ဂံာ်တော်ဘါ, တော်အိန်ဆူၣ်အိန်ချ့, တော်အိန်ကုာ်အိန်ပျဲ, ပျဲဖျဲဒီးတော်ကီတော်ခဲတော် ကြိမာ်တော်အကလုာ်ကလုာ်ဒီးတုာ်သကိးဆူတော်မုာ်ဖိတၢ်လှအဆိအချ့ နုာ်တက့ာ်.

လီၢ်ခၢၣ်သးပဆါတၢ်ကမံးတံာ်
ကညီပိာ်မုာ်ကရၢ